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Πέµπτη 21 Μαρτίου 2024, Βρυξέλλες, Βέλγιο 
 
Καλησπέρα. 
 
Βρισκόµαστε σήµερα µαζί, 77 ηµέρες πριν από τη διεξαγωγή των εκλογών για το Ευρωπαϊκό 
Κοινοβούλιο.  
 
Γνωρίζουµε τι διακυβεύεται. Γνωρίζουµε πόσο µακριά είναι διατεθειµένοι να φτάσουν 
εξωτερικοί παράγοντες προκειµένου να υπονοµεύσουν τη δηµοκρατική µας διαδικασία. 
Γνωρίζουµε το µέγεθος των κοινών προσπαθειών που απαιτούνται για να κινητοποιήσουµε 
τους ψηφοφόρους.  
 
Κατά τη διάρκεια της κοινοβουλευτικής περιόδου που διανύουµε, θέσαµε το αποτύπωµα της 
Ευρώπης στην παγκόσµια γεωπολιτική και υπερασπιστήκαµε τον ευρωπαϊκό τρόπο ζωής µας 
σε έναν κόσµο που αλλάζει διαρκώς. Έχουµε γίνει ισχυρότεροι ακριβώς λόγω των 
προκλήσεων που αντιµετωπίσαµε και όχι παρά τις προκλήσεις αυτές. Μαζί κρατήσαµε 
ενωµένη µια εποικοδοµητική ευρωπαϊκή πλειοψηφία και πρέπει να το καταφέρουµε και πάλι.  
  
Η Ευρώπη είναι αποτελεσµατική για τους πολίτες των χωρών µας, αλλά πρέπει να µπορέσουµε 
να διαδώσουµε το µήνυµα αυτό σε όλα τα κράτη µέλη. Θα ήθελα να σας ευχαριστήσω για τη 
συνεργασία των κυβερνήσεών σας και τη στήριξη που παρέχουν στην εκστρατεία του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Επισκέφθηκα πολλές από τις χώρες σας, µαζί µε βουλευτές του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, προσπαθώντας να βγω από την εσωστρέφεια των Βρυξελλών και 
να πείσω τους πολίτες µας, ιδίως τους νέους µας, να ψηφίσουν.  
 
Η αποστολή αυτή δεν είναι εύκολη. Μάλιστα γίνεται δυσκολότερη εξαιτίας των προσπαθειών 
προώθησης της παραπληροφόρησης, της εσφαλµένης πληροφόρησης και της προπαγάνδας 
που διαπιστώνονται σε πολλά κράτη και προέρχονται από παράγοντες εχθρικούς προς το 
ευρωπαϊκό εγχείρηµα. Οι παράγοντες αυτοί θέτουν στο στόχαστρό τους διάφορους τοµείς της 
κοινωνίας και των κοινοτήτων µας και προωθούν ψευδή αφηγήµατα σχετικά µε την Ευρώπη 
µε τρόπο πρωτοφανή στην ιστορία των ευρωπαϊκών εκλογών. Είναι µια απειλή για την οποία 
πρέπει να είµαστε έτοιµοι.  
 
Για τον σκοπό αυτόν έχουµε στη διάθεσή µας νοµοθετικά και µη νοµοθετικά εργαλεία, ιδίως 
τον τρόπο µε τον οποίο χειριζόµαστε τα µέσα κοινωνικής δικτύωσης. Όσον αφορά τη 
νοµοθεσία, έχουµε την πράξη για τις ψηφιακές αγορές, την πράξη για τις ψηφιακές υπηρεσίες, 
την πράξη για την τεχνητή νοηµοσύνη, τον κανονισµό για την πολιτική διαφήµιση και την 
πράξη για ελευθερία των µέσων ενηµέρωσης —αλλά πρέπει επίσης να είµαστε σε ετοιµότητα 
για πιο αποτελεσµατική παρουσία στο διαδίκτυο.  
 
Δεν µπορούµε να επιτρέψουµε τη διάδοση αυτού του καταστροφικού αφηγήµατος, της 
προπαγάνδας και της παραπληροφόρησης χωρίς αντίµετρα. Πρέπει επίσης να κατανοήσουµε 
ότι τη στιγµή ακριβώς που ψηφίζουµε κάποια νοµοθετική πράξη, δηµιουργείται µια νέα 
ψηφιακή, διαρκώς µεταβαλλόµενη πραγµατικότητα την οποία καλούµαστε να 
αντιµετωπίσουµε. Πρέπει να είµαστε έτοιµοι ώστε να έχουµε παρουσία στις πλατφόρµες.  
 
Οι εκλογές αυτές θα θέσουν σε δοκιµασία τα συστήµατά µας και θα καταστήσουν την 
προσπάθειά µας για αποτελεσµατική επικοινωνία ακόµη πιο σηµαντική.  



 

 

 
Πρόκειται για µια δύσκολη εκστρατεία, εποµένως, για ακόµη µια φορά, απευθύνω έκκληση 
να αντισταθούµε στον πειρασµό να αποδώσουµε ευθύνες στις Βρυξέλλες για όλα τα κακώς 
κείµενα χωρίς να αναγνωρίσουµε κανένα επίτευγµα.  
 
Πρέπει να είµαστε ανοιχτοί και ειλικρινείς για τις επιτυχίες µας, αλλά και για τους τοµείς στους 
οποίους θα µπορούσαµε να τα είχαµε καταφέρει καλύτερα. Για τις αποφάσεις που δεν 
ανταποκρίθηκαν στις προσδοκίες των συµπολιτών µας·  για τους ανθρώπους που 
εξακολουθούν να αισθάνονται ότι έχουν µείνει στο περιθώριο· για τις φορές που η 
γραφειοκρατία µας λειτούργησε αποθαρρυντικά για τους πολίτες.  
 
Η βιοµηχανία µας πρέπει να είναι µέρος της εξίσωσης. Οι γεωργοί µας πρέπει να είναι µέρος 
της εξίσωσης. Οι νέοι µας πρέπει να είναι µέρος της εξίσωσης. Οι πολίτες πρέπει να έχουν 
εµπιστοσύνη στη διαδικασία και να έχουν πρόσβαση σε εργαλεία και µέσα που θα τους 
δώσουν τη δυνατότητα να κάνουν το επόµενο βήµα. Διαφορετικά, η διαδικασία αυτή δεν θα 
πετύχει. Και αν το µήνυµά της παρερµηνευθεί, υπάρχει ο κίνδυνος να ωθήσει περισσότερους 
ψηφοφόρους στην απογοήτευση από την πολιτική µε αντίδοτο τη διολίσθηση προς τα άκρα.  
 
Κάτι τέτοιο θα ενίσχυε τους παράγοντες που εξακολουθούν να βλέπουν την Ευρώπη ως απειλή 
και επιθυµούν διακαώς την αποδυνάµωσή της. 
 
Η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν είναι τέλεια, αλλά αποτελεί την καλύτερη εγγύηση για τους λαούς 
µας. Αν µπορούµε να διορθώσουµε κάτι, δώστε µας τη δυνατότητα να το διορθώσουµε. 
Αφήστε µας όµως να συνεχίσουµε να χτίζουµε και µην επιτρέπετε στην καταστροφική δύναµη 
του εύκολου κυνισµού να υπερισχύσει.  
 
Μπορούµε να παραδώσουµε µια Ευρώπη ισχυρότερη, που ακούει τους πολίτες της, πιο 
λειτουργική, πιο αποδοτική και πιο αποτελεσµατική. Μια Ευρώπη η οποία, σύµφωνα µε την 
περίφηµη ρήση του Ζαν Κλοντ Γιούνκερ, δίνει µεγαλύτερη σηµασία στα σηµαντικά θέµατα 
και µικρότερη στα λιγότερο σηµαντικά.  
 
Και δεν υπάρχει σηµαντικότερη απειλή από την απειλή της Ρωσίας ενάντια στην ειρήνη. 
Πρέπει να καταβάλουµε κάθε δυνατή προσπάθεια για να βοηθήσουµε την Ουκρανία να 
συνεχίσει να αµύνεται. 
 
Εκτός από την ισχυρή πολιτική, διπλωµατική, ανθρωπιστική, οικονοµική και στρατιωτική 
στήριξη που έχουµε ήδη παράσχει στην Ουκρανία, το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο χαιρετίζει την 
έγκριση της 13ης δέσµης κυρώσεων και του Ταµείου Βοήθειας για την Ουκρανία στο πλαίσιο 
του Ευρωπαϊκού Μηχανισµού για την Ειρήνη.  
 
Σε αυτή την κρίσιµη στιγµή, η στήριξή µας προς την Ουκρανία πρέπει να είναι ακλόνητη. 
Πρέπει να επιταχύνουµε και να εντείνουµε την παράδοση του εξοπλισµού που χρειάζονται.  
 
Οφείλουµε επίσης να βοηθήσουµε την Ουκρανία παρατείνοντας την ισχύ των αυτόνοµων 
εµπορικών µέτρων.  Στόχος της προσωρινής συµφωνίας που επιτεύχθηκε αυτή την εβδοµάδα 
είναι να βοηθήσει την Ουκρανία, προστατεύοντας παράλληλα τους γεωργούς και την 
εσωτερική µας αγορά. 
 



 

 

Η προσωρινή συµφωνία περιλαµβάνει διευρυµένο κατάλογο ευαίσθητων προϊόντων και 
συντόµευση της χρονικής περιόδου για την ενεργοποίηση της αυτόµατης διασφάλισης. Τα 
µέτρα αυτά αναµένεται να συµβάλουν στην αποφυγή στρεβλώσεων της αγοράς.  
 
Πρέπει επίσης να συνεχίσουµε τις προσπάθειές µας για τη διασφάλιση της δικαιοσύνης, της 
λογοδοσίας και, κατ’ επέκταση, της ειρήνης. 
 
Το ειρηνευτικό µας εγχείρηµα εξαρτάται από την ικανότητά µας να είµαστε ασφαλείς και 
αυτόνοµοι. Εποµένως, εάν θέλουµε να αντιµετωπίσουµε µε σοβαρότητα την προστασία της 
συλλογικής µας ασφάλειας, πρέπει επίσης να αναλάβουµε δράση για την οικοδόµηση ενός 
νέου πλαισίου ασφάλειας της ΕΕ.   
 
Κατά τη διαµόρφωση αυτής της νέας αρχιτεκτονικής, έχουµε ήδη εξασφαλίσει οµοθυµία —η 
οποία ήταν κατά πολλούς ανέφικτη— για διάφορα ζητήµατα.  Τώρα πρέπει να είµαστε έτοιµοι 
για το επόµενο βήµα, αυτό της συνεργασίας µεταξύ όλων µας. Σε αυτόν τον καινούργιο κόσµο, 
η χάραξη µοναχικής πορείας δεν θα είναι αποτελεσµατική.  
 
Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο η διεύρυνση εξακολουθεί να αποτελεί προτεραιότητα. Για 
την Ουκρανία, τη Μολδαβία, τη Γεωργία και για τη Βοσνία και Ερζεγοβίνη. Για όλους µας.  
 
Εξυπακούεται ότι όλες αυτές οι χώρες πρέπει να ακολουθήσουν τη δική τους πορεία και να 
εκπληρώσουν όλα τα απαιτούµενα κριτήρια, αλλά η πρόοδός τους —ιδίως της Ουκρανίας— 
όσον αφορά την επίτευξη των οροσήµων ήταν εντυπωσιακή.  
 
Τους τελευταίους δώδεκα µήνες η Μολδαβία και η Βοσνία και Ερζεγοβίνη σηµείωσαν επίσης 
αξιοσηµείωτη πρόοδο όσον αφορά τις µεταρρυθµίσεις. Είναι καιρός να εκπληρώσουµε την 
υπόσχεσή µας. Είναι καιρός να αρχίσουν οι ενταξιακές διαπραγµατεύσεις µε τη Βοσνία και 
Ερζεγοβίνη και να στείλουµε ένα σαφές µήνυµα στους λαούς των Δυτικών Βαλκανίων.  
 
Σε αυτό το νέο γεωστρατηγικό περιβάλλον, µια διευρυµένη ΕΕ που βασίζεται σε σαφείς 
στόχους, κριτήρια και αξίες θα αποτελεί πάντα την καλύτερη επένδυση στην ειρήνη, την 
ασφάλεια, τη σταθερότητα και την ευηµερία.  
 
Ταυτόχρονα, δεν µπορούµε να παραβλέψουµε το γεγονός ότι για µια διευρυµένη ΕΕ 
απαιτούνται αλλαγές. Προσαρµογή. Μεταρρύθµιση. Το Κοινοβούλιο έχει υποβάλει διάφορες 
προτάσεις για τον σκοπό αυτόν, συµπεριλαµβανοµένων της πρότασης που αφορά το δικαίωµα 
εξέτασης των πραγµάτων από το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, το οποίο έχει σηµειώσει µικρή 
πρόοδο τα τελευταία 12 χρόνια, και της πρότασης για την ενεργοποίηση της διαδικασίας 
σύγκλησης Συνέλευσης.  
 
Η διεύρυνση θα συµβάλει επίσης στην τόνωση της ευρωπαϊκής ανταγωνιστικότητας και στη 
βελτίωση της λειτουργίας της ενιαίας αγοράς µας. Αυτές πρέπει να είναι οι προτεραιότητες της 
επόµενης κοινοβουλευτικής περιόδου. Αυτός είναι ο τρόπος µε τον οποίο αναπτύσσουµε τις 
οικονοµίες µας µε βιώσιµο τρόπο, εξοφλούµε τα χρέη µας, δηµιουργούµε θέσεις εργασίας και 
προσελκύουµε επενδύσεις, διασφαλίζουµε ότι η ανάπτυξη λειτουργεί για όλες και για όλους. 
Μόνο µε µια ισχυρή οικονοµία µπορούµε να επιτύχουµε ευηµερία, ασφάλεια και σταθερότητα 
και να ενισχύσουµε τη θέση της Ευρώπης στον κόσµο.  
 
Μια ισχυρή Ευρώπη µπορεί να είναι ένας από τους παράγοντες που διαµορφώνουν το τοπίο 
στην κινούµενη άµµο της παγκόσµιας τάξης —ιδίως στη Μέση Ανατολή.  



 

 

 
Η ανθρωπιστική κατάσταση στη Λωρίδα της Γάζας είναι απελπιστική. Πρέπει να 
χρησιµοποιήσουµε όλα τα εργαλεία που έχουµε στη διάθεσή µας για να εξασφαλίσουµε την 
παράδοση περισσότερης βοήθειας. Χαιρετίζω την πρωτοβουλία «Αµάλθεια» και θα ήθελα να 
ευχαριστήσω ιδίως την Κύπρο για τον καταλυτικό της ρόλο. Ωστόσο, η χερσαία διανοµή 
βοήθειας εξακολουθεί να αποτελεί την καλύτερη οδό για την παράδοση των απαιτούµενων 
ποσοτήτων. 
 
Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο θα συνεχίσει να ασκεί πιέσεις 
για κατάπαυση του πυρός, να ζητά την απελευθέρωση των υπόλοιπων οµήρων και να επιµένει 
ότι η Χαµάς δεν µπορεί πλέον να δρα ατιµώρητα.  
 
Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο ζητούµε σαφή συµπεράσµατα σχετικά µε το θέµα αυτό 
σήµερα, τα οποία θα διαµορφώσουν τον προσανατολισµό για το µέλλον. 
 
Έτσι θα µπορέσουµε να παραδώσουµε περισσότερη βοήθεια στη Γάζα, να σώσουµε αθώες 
ζωές και να προωθήσουµε ως επείγουσα ανάγκη τη λύση δύο κρατών που θα προσφέρει 
πραγµατική προοπτική στους Παλαιστίνιους και ασφάλεια στο Ισραήλ.  
 
Μια ειρηνευτική λύση που ενδυναµώνει την ειρηνική, νόµιµη, παλαιστινιακή ηγεσία και 
εξασφαλίζει διαρκή σταθερότητα στην περιοχή. 
 
Αυτό αφορά επίσης την κατάσταση στην Ερυθρά Θάλασσα. Χαιρετίζω την επιχείρηση 
EUNAVFOR Aspides, η οποία θα συµβάλει στην προστασία αυτού του εξαιρετικά 
στρατηγικού θαλάσσιου διαδρόµου. Ωστόσο, µπορούµε να κάνουµε περισσότερα.  
 
Σε ολόκληρη την ευρωµεσογειακή περιοχή, οι επιχειρήσεις πλήττονται σε τεράστιο βαθµό από 
καθυστερήσεις, προβλήµατα αποθήκευσης και οικονοµικές επιπτώσεις. Θα πρέπει να 
εξετάσουµε το ενδεχόµενο συγκρότησης µιας ειδικής οµάδας υπό την ηγεσία της ΕΕ για να 
αξιολογήσουµε τον τρόπο µε τον οποίο µπορούµε να δράσουµε από κοινού ώστε να 
µετριάσουµε τις κοινωνικοοικονοµικές επιπτώσεις. Η Ευρώπη µπορεί να συµβάλει και σε 
αυτόν τον τοµέα. 
 
Τέλος, δεδοµένου ότι πρόκειται για την τελευταία επίσηµη σύνοδο του Ευρωπαϊκού 
Συµβουλίου πριν από τις εκλογές, επιτρέψτε µου να σας διαβεβαιώσω ότι το Ευρωπαϊκό 
Κοινοβούλιο θα συνεχίσει να εργάζεται µέχρι την τελευταία στιγµή προκειµένου να σηµειωθεί 
πρόοδος στους εναποµείναντες νοµοθετικούς φακέλους, συµπεριλαµβανοµένης µιας νέας 
δέσµης µέτρων για τη µετανάστευση.  
 
Εν κατακλείδι, η υλοποίηση των προτεραιοτήτων µας είναι το καλύτερο εργαλείο που έχουµε 
στη διάθεσή µας για να καταπολεµήσουµε την παραπληροφόρηση και να µπορέσουν να δουν 
οι πολίτες τη διαφορά που κάνει η Ευρώπη. 
 
Θα ήθελα να σας ευχαριστήσω για την αδιάκοπη δέσµευσή σας και να απευθύνω ιδιαίτερες 
ευχαριστίες στη βελγική Προεδρία για όσα έχει ήδη επιτύχει µέχρι σήµερα, στον νοµοθετικό 
τοµέα, ακούγοντας τις ανησυχίες των πολιτών, ενηµερώνοντας σχετικά µε τις εκλογές, 
συµβάλλοντας στην κινητοποίηση των ψηφοφόρων και βοηθώντας µας να διασφαλίσουµε ότι 
το νέο Κοινοβούλιο είναι έτοιµο για τη µετάβασή του. 
 
Σας ευχαριστώ.  


